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رزمایش جمهوری آذربایجان در دریای خزر
وزارت دفاع جمهوری آذربایجان دیروز )یکشنبه( اعلام کرد، نیروی دریایی 

این کشور قرار است یک رزمایش در دریای خزر برگزار کند.
به گزارش ایســنا، به نقل از خبرگزاری اسپوتنیک، وزارت دفاع جمهوری 
آذربایجــان در بیانیــه ای اعلام کرد، این رزمایــش ۱۱ اکتبر )۱۹ مهر(  آغاز 
می شود و تا ســیزدهم همین ماه ادامه دارد و تمامی زیرمجموعه های نیروی 

دریایی کشور در آن شرکت می کنند.
در ادامــه بیانیه این وزارتخانه همچنین آمده اســت: در این مانور نظامی، 
ناوهــا و نیروهای ویژه دریایی جمهوری آذربایجان حضور دارند و هدف از این 
مانور حفاظت و دفاع از زیرســاخت های انرژی در آب های منطقه ای متعلق به 

جمهوری آذربایجان در دریای خزر است.

ویژه

تاکید اولیانوف بر ازسرگیری مذاکرات وین
در  روســیه  نماینــده 
ســازمان های بیــن المللی در 
ویــن در صفحــه توییترش به 
انتقــاد خبرنگار یــک روزنامه 
آمریکایــی از تاخیــر به وجود 
آمده در مذاکرات احیای توافق 
هسته ای در وین واکنش نشان 

داد.
به گزارش ایســنا، میخائیل 

اولیانوف نماینده روســیه در ســازمان های بین المللی در وین در پاســخ به 
اظهارات لارنس نورمن خبرنگار روزنامه وال اســتریت ژورنال مبنی بر این که 
بازه زمانی بررسی مذاکرات انجام شده پیرامون احیای توافق هسته ای در وین 
از سوی دولت جدید ایران بیش از بازه زمانی دو ماه و ۱۸ روزه مذاکرات وین 
زمان برده است، در صفحه توییترش نوشت: نباید فراموش کنیم دولت جدید 
ایران در پایان ماه آگوســت تشکیل شد، یعنی کمتر از دو ماه پیش. در مورد 
آمریکا، بیش از دو ماه زمان برد تا آماده مذاکرات وین شــوند. اما شما درست 

می گویید، زمان آن رسیده است که این روند از سر گرفته شود.
بر اســاس این گزارش،واکنش اولیانوف به اظهــارات خبرنگار این روزنامه 
آمریکایی در پی این مطرح می شــود که توافق هسته ای در سال ۲۰۱۵ میان 
ایران و قدرت های جهانی)آمریکا، آلمان، فرانســه، انگلیس، چین و روســیه( 
منعقد شــد اما پس از خروج یک جانبه دولت دونالــد ترامپ، رئیس جمهور 
پیشــین آمریکا از این توافق و در پی آن، با فاصلــه گرفتن تدریجی ایران از 
عمــل کردن به تعهدات داوطلبانه اش در توافق که در نتیجه متحمل  شــدن 
تحریم های آمریکا و عدم بهره مندی از منافع تعیین شده در برجام رخ داد، تا 

کنون به مرحله اجرایی شدن کامل نرسیده است.
پس از پیروزی جو بایدن در انتخابات ریاســت جمهوری ۲۰۲۱  آمریکا و 
تشکیل دولت جدید در کاخ سفید، موضوع بازگشت آمریکا به توافق هسته ای، 
طبق وعده انتخاباتی او در دستورکار سیاست خارجی دولت بایدن قرار گرفت. 
قدرت های جهانی از جمله آمریکا، در ماه های گذشــته شــش دور مذاکرات 
پیرامون احیای توافق هســته ای در وین را برگزار کردند. این مذاکرات میان 
ایران و دیگر اعضای کمیســیون مشــترک برجام و با حضور آمریکا درمحل 
مذاکرات برگزار شــد. البته ایران و آمریکا مذاکرات مستقیمی نداشتند و تنها 
از طریق نمایندگان دیگر کشــورهای حاضر در مذاکــرات در جریان مواضع 

یکدیگر قرار می گرفتند.
برگــزاری دور هفتم این مذاکرات تا پس از تشــکیل دولت ســید ابراهیم 
رئیســی، رئیس جمهور کشــورمان به تاخیر افتاد. زمان دقیق از ســرگیری 
مذاکرات مشخص نیســت، اما ایران اخیرا هم زمان با برگزاری نشست سالانه 
مجمع عمومی سازمان ملل گفته که این مذاکرات می تواند در آینده نزدیک از 
سر گرفته شــود. مذاکرات وین در این راستا پیش می رود که بتواند از طریق 
اقداماتی هماهنگ شــده، موجب بازگشت دوجانبه آمریکا و ایران به پایبندی 

کامل به توافق هسته ای شود.

پولیتیک

ســخنگوی وزارت امورخارجه آمریکا بــا تکرار ادعاهای 
بی اساس علیه برنامه هسته ای کشورمان گفت که واشنگتن 
برای توافق درخصوص بازگشــت متقابل بــه اجرای کامل 
برجام آمادگی دارد. به گزارش ایســنا، یک سخنگوی وزارت 
امورخارجــه آمریکا در گفت وگو بــا پایگاه خبری - تحلیلی 
واشنگتن فیری بیکن به تکرار ادعاهای بی اساس و ساختگی 
غرب و آمریکا علیه فعالیت های هسته ای کشورمان پرداخت.

این دیپلمات آمریکایی که نامی از او برده نشــده است در 
پاسخ به سوالی درباره موضع دولت جو بایدن رئیس جمهور 
آمریکا درخصوص مذاکرات هســته ای با ایران مدعی شــد 
که آن چه امتناع ایران از اجازه دسترســی بازرسان هسته ای 
بین المللی به سایت های هسته ای مناقشه برانگیز این کشور 
می خواند، کار دولت بایدن برای رسیدن به هدف خود مبنی 
بر بازگشت به توافق هسته ای ۲۰۱۵ را سخت تر کرده است.

وی در ادامه تلاش کرد دلیل وقفه پیش آمده در مذاکرات 
وین را متوجه ایران بداند و افزود: ایران می گوید که می خواهد 
به راه حل دیپلماتیک بازگردد اما همچنان گام هایی را برای 

دشوارتر کردن آن برمی دارد.
ســخنگوی وزارت امورخارجه آمریــکا همچنین اظهار 

داشت: ما کماکان از ایران می خواهیم که هرچه فوری اجازه 
دسترسی های مورد نیاز آژانس بین المللی انرژی اتمی را فراهم 
کند. ایالات متحده به روشنی گفته است که ما آمادگی دست 
یافتن به یک فهم مشــترک برای بازگشت متقابل به اجرای 
کامل برنامه جامع اقدام مشترک )برجام( را داریم. وی ادامه 
داد: اعطای دسترســی های مورد نظــر به آژانس بین المللی 
انــرژی اتمی برای حفظ تــداوم دانش دربــاره فعالیت های 
هســته ای مرتبط با برجام ضروری است، موضوعی که برای 
اجرای ســریع هرگونه توافق درخصوص بازگشت متقابل به 

پایبندی به برجام مهم خواهد بود.
همچنین ند پرایس، سخنگوی وزارت امورخارجه آمریکا 
پنج شنبه گذشته در یک کنفرانس خبری درخصوص احیای 
برجام گفت: مهم است که طرفین با یکدیگر )به پایبندی های 
هسته ای شــان( بازگردند و از همانجا که مسائل را رها کرده 
بودند، آغاز کنند. به باور ما مســیر دیپلماســی همچنان باز 

است.
وی تاکید کرد: همچنین از نظر ما بازگشت قریب الوقوع به 
وین الزامی است، چراکه این فرایند نمی تواند به طور نامحدود 

ادامه  و کش یابد.

از سوی وزارت خارجه آمریکا اعلام شد

آمادگی واشنگتن برای توافق درخصوص بازگشت به برجام

رئیس سازمان انرژی اتمی : 

نامه ها و گفت وگوها با آژانس را محرمانه نکنیم

وزیر امورخارجه : 

مذاکرات را با خرد جمعی به پیش می بریم

رئیس ســازمان انرژی اتمی گفت: نامه ها و گفت وگوهــای خود را با آژانس محرمانه 
نکنیم چون وقتی به نامه آژانس پاســخ محرمانه می دهیم و منتشر نمی شود، دشمنان 

جوسازی می کنند.
به گزارش ایرنا، محمد اسلامی در گفت وگویی خاطرنشان کرد: فعالیت های صلح آمیز 
هسته ای با منع گسترش سلاح های هسته ای جزو مواردی است که تعهد مشترک کشورها 
اســت و در قالب ضوابط و مقررات آژانس بین المللی انرژی هسته ای برقرار شده است و 
دولت ها به آن متعهد هســتند مانند مجلس کشور ما در قبل و پس از انقلاب، مصوباتی 

درباره معاهدات بین المللی دارد و همه مکلف به رعایت این ضوابط هسته ای هستند.
رئیس ســازمان انرژی اتمی افزود: اما نکته برجسته ای که در آن وجود دارد ریشه در 
عدم تمایل و ممانعت استکبار از رسیدن کشور به فناوری های پیشرفته است یعنی اساس 
دعوا این است که این پیشــرفت ها تحت بیرق جمهوری اسلامی و انقلاب اسلامی اتفاق 
می افتد یعنی آنها وظایف روشــن و واضحی را که در قانون و اساســنامه آژانس نوشته 
شده در حدود این ۴۷ سال برای ایران اجرا نکرده اند و یا اگر اجرا کرده اند خیلی ضعیف، 

به ندرت و بسیار گزینشی بوده است.
اســلامی بیان کرد: نکته کلیدی این اســت که اکنون راس هرم قدرت، دستیابی به 
فناوری های پیشــرفته است و فناوری هسته ای از نظر نقشی که در رفاه عمومی، اقتصاد 
و سلامت جامعه دارد، یکی از تعیین کننده ترین ها و تسهیل گر و شتاب دهنده پیشرفت 

در سایر زمینه ها است.
وی یادآور شــد: این نکته کلیدی است که برای ما ممنوعه شده است. برای تحصیل 
دانشــجویان ایرانی در این رشته ها محدودیت و ممانعت ایجاد می کنند و  هم حوزه های 
فضایی، هســته ای، آی تی و در همان مدار تکنولوژی های »نانو« و »بیو« جزو مواردی 
هستند که سطح اعلای قدرت تعریف شده است و آن  قدرت علمی و فناوری است. این 
قدرت زاییده قدرت اقتصادی و نظامی است که می تواند پیشرفت را تسهیل کند و پشتوانه 

آن شود که جلوه های قدرت ساز ملت ها است.
اسلامی خاطرنشــان کرد: اما استکبار جهانی در آنجا چنبره زده است و به هیچ وجه 
علاقمند نیست در کشوری مانند ایران، این فرصت ها به وجود بیاید و نیروهای برجسته 
علمی و جوانان کشــورمان، فرصت شغلی داشته باشــند که در این محدوده بی انتها که 

تکنولوژی های نوین است فعالیت کنند بنابراین عرصه را هر روز تنگ تر می کنند.
رئیس ســازمان انرژی اتمی عنوان کرد: من این اساسنامه را همراه خودم آورده ام که 
یک نکته کلیدی در اساســنامه آژانس وجود دارد و عبارتی که اینجا نوشته شده بسیار 
تعیین کننده است که عین متن را برایتان می خوانم. در این اساسنامه نوشته شده است 
که آژانس باید کشورها را برای استفاده انرژی صلح آمیز هسته ای تشویق و پشتیبانی کند.

وی ادامه داد: این صراحت اساسنامه آژانس است که این تکلیف را دارد و ما متاسفانه 
به دلایل متعددی از جمله اینکه آنها برتری را از آن خودشان می دانند و محیط و علم و 
فناوری را انحصاری خودشان کرده اند تا با آن قدرت طلبی انجام دهند این سخت گیری ها 
را برای ما انجام داده و اعمال کردند و ســعی کرده اند به این شــیوه زمان را برای مدت 

طولانی کنند و هزینه های ما را سنگین تر کنند.
معاون رئیس جمهوری اضافه کرد: راهی که انتخاب شده بسیار واضح و روشن است 
یعنی جمهوری اســلامی ایران در چارچوب محدوده های مجاز همین قانون، برای اهداف 
صلح آمیز خود گام برداشــته و آنها کمک نکرده اند. بنابراین با تحقیق و توســعه و کار 
طاقت فرســایی که جوانان این مرز و بوم انجام داده اند که من با آنها افتخار می کنم و در 
اینجا از شهدای هسته ای و سایر عزیزانی را که در بخش های مختلف ایفای نقش کردند 
یادی می کنیم که کمک کردند که کشور بتواند به فناوری هسته ای دست پیدا کند اگرچه 

همواره با این مزاحمت ها روبرو بوده است.
اسلامی در بخش دیگری از سخنان  خود با بیان این که دوربین های مربوط به برجام 
با دوربین های مربوط به پادمان تفاوت اساسی دارد، گفت: بازرسان آژانس در زمان مقرر، 
فیلم  حافظه دوربین  پادمان را در همان جا مرور کرده و ســپس قیچی و خرد می کنند 

و خرده های آن را در پاکت می ریزند و به عنوان اقلام معدومی در اختیار ســازمان انرژی 
اتمی قرار می دهند و پلمپ و کنار گذاشته می شود و کسی به آن دسترسی ندارد و کارت 

حافظه جدید در آن قرار می گیرد.
رئیس ســازمان انرژی اتمی ادامه داد: در مورد دوربین های برجامی، بازرســان آژانس 
بــا حضور ما کارت حافظه قدیم را بیــرون آورده و پلمپ می کنند و نزد ما در محل امن 
نگهداری می شــود و مرور نمی شود و دسترسی هم ندارند و فقط کارت حافظه جدید را 

قرار می دهند.
اســلامی اضافه کرد: ما برای این که بتوانیم مزاحمت ها را مهار و کنترل کنیم، درباره 
تعویض کارت های حافظه با آژانس توافق کردیم، البته این به این معنا نیست که به این 

کارت ها دسترسی داشته باشند.
رئیس ســازمان انرژی اتمی با اشاره به حادثه تروریستی در سایت کرج افزود: نکته ای 
که پیش آمد مربوط به دوربین هایی بود که در عملیات تروریســتی، آســیب دیده بود و 
آن ها می خواستند دوربین جدیدی را در سایت کرج نصب کنند که به آن ها گفتیم این 
موضوع ضرورتی ندارد، زیرا برجام، معامله دو طرفه میان ایران و گروه ۱+۵ بود و با توجه 
به این که اروپایی ها و آمریکایی ها تعهدات خود را انجام ندادند، بنابراین دلیلی برای نصب 

دوربین وجود ندارد.
۱+۵ با موضع نگرفتن مقابل اقدامات تروریستی در سایت های کشورمان آنرا تشویق 

می کنند
اسلامی با انتقاد از ۱+۵ در عدم موضوع گیری و اعتراض به عملیات تروریستی در مورد 
سایت ایران، گفت: آنها با این اقدام، در حقیقت این حملات تروریستی را تشویق می کنند.
رئیس سازمان انرژی اتمی درباره تلاش منافقین و صهیونیستها هم گفت: دشمنان ما 
به آژانس فشــار می آورند و مرتب هم منافقین مزدور و همراهی صهیونیست ها به عنوان 
شریک، علیه کشــور ما تولید اطلاعات می کنند؛ آژانس هم بر اساس قانون خودش این 

موارد را مورد بررسی قرار می دهد و ما مرتب مورد پرسش وپاسخ قرار می گیریم.
اسلامی با بیان این که در این دوره سعی کردیم با آژانس براساس رویه جدید حرکت 
کنیم، گفت: از آژانس خواســته شد حدیقفی برای فشــارهای سیاسی و این نفوذی که 
سیستم های مخرب جریان صهیونیسم و ضدانقلاب برای کشور ما ایجاد می کنند، تعریف 

کند که این شیوه قابل ادامه نیست.
رئیس ســازمان انرژی اتمی ادامه داد: ما از آن ها ســوال کردیم آخرین روز و آخرین 
صفحه ای که شما می خواهید به آن استناد کنید چه روزی خواهد بود که بتوانیم بر روی 
آن برنامه ریزی کنیم. هیچ پاسخی در این زمینه ندارند، نکته مهم این است که اسیر این 

فشارها هستند.
وی خاطرنشــان کرد: نکته مهم این که به سازمان گفته ایم بر اساس اساسنامه خود 
مکلف بودید و انتظار اســت که به کشــورمان کمک کنید ولی دریــغ کردید؛ بنابراین 
سنگ بنای جدیدی بگذاریم؛ به آنها گفتیم همه فعالیت های ما شفاف است و طبق پادمان 
شما بازرسی ها خودتان انجام می دهید. گفتیم که آنچه که در قانون آمده برای ما ملاک 

است و فراتر از آن را ما بر نمی تابیم و اجازه جوسازی نمی دهیم.
اسلامی با تاکید بر تعاملات گســترده تر با آژانس، گفت: باید انرژی، وقت و رفت وآمد 
بیشتری با آژانس داشته باشیم و نامه ها و گفت وگوهای خود را محرمانه نکنیم، همه را 
در ســایت آژانس قرار دهیم تا همه کشورها بخوانند، زیرا زمانی که به نامه آژانس پاسخ 
محرمانه می دهیم و منتشــر نمی شــود، جهان هم متوجه نمی شود، آن ها هم جوسازی 

می کنند.
رئیس سازمان انرژی اتمی گفت: تلاش کردیم مواضع، رویکردها و سیاست جمهوری 
اسلامی ایران را در نخستین سفر برای جهان بیان کنیم و به آژانس به طور شفاف اعلام 
کردیم که رفتار گزینشــی آن ها را نمی پسندیم و باید مسیر نفوذ سیاسی را سد کنند و 
ملاک و معیار ما، همین قانون و پادمان و ان پی تی است که به آن متعهد هستیم و نتیجه 

موثر این اقدامات ما این بود که علیه ما قطعنامه صادر نشد.
اسلامی درباره رویکردها و برنامه های سازمان انرژی اتمی گفت: ۴ محور از روز نخست 
در دستور کار ســازمان انرژی اتمی بوده است. اول اینکه بتوانیم تولید سوخت هسته ای 
داشته باشیم یعنی بتوانیم از معادن، اورانیوم را استخراج و فرآوری کنیم و در فرآیندهای 
خود به سوخت تبدیل کنیم تا در راکتورهای مختلفی برای کاربردهای پژوهشی و تولید 

برق استفاده شود.
وی ادامه داد: محور سوم توسعه کاربرد پرتوها است که خروجی آن رادیوداروها است؛ 
امروز ســازمان انرژی اتمی در بحث رادیو داروها تقریبا همه سیستم پزشکی را در بخش 

سلامت پشتیبانی می کند و رادیوداروهای آنها را تامین می کند 
معاون رئیس جمهوری عنوان کرد: در گام های پیشرفته تر، می توان با سرمایه گذاری 
در حوزه انرژی هســته ای، در بخش کشاورزی، محیط زیســت، حوزه آب و انرژی، آب 
و خاک، ســلامت غذا، ماندگاری، صنعت، بخش آنالیز و تشخیص مواد، مباحثی که در 

حوزه های فرآیندهای صنعتی استفاده کرد.  

وزیر امور خارجه کشــورمان با تاکید بر این که 
نگاه به شرق به معنای کنار گذاشتن غرب نیست و 
ما حتما نمی خواهیم کشور را به روسیه و چین گره 
بزنیم، اظهار کرد: مذاکرات وین و احیای برجام را با 

اتکا به خرد جمعی به پیش خواهیم برد.
حسین امیرعبداللهیان درحاشیه سفر منطقه ای 
اخیرش در گفت وگو با ایسنا در پاسخ به این سوال 
که شما به تازگی به مسکو سفر کردید و دیدارهایی 
را با مقامات این کشــور داشته اید. با توجه به نگاه 
دولت سیزدهم به تعامل با کشورهای آسیا از جمله 
کشورهای شرق آیا این به این معناست که تعامل 
با غرب در سیاست خارجی دولت سیزدهم  دارای 
چندان جایگاهی نیســت،  اظهار کــرد : ما کلید 
واژه هایی که برای سیاست خارجی دولت سیزدهم 
بــه کار می بریم،سیاســت خارجی متــوازن ذیل 

دیپلماسی فعال، پویا و هوشمند است.
وی با بیان اینکه نگاه به همسایگان و نگاه به آسیا 
و تعامل با کشورهای این منطقه برای ما در عرصه 
سیاست خارجی دارای اولویت اول است،تصریح کرد: 
نگاه به آسیا به این معنا نیست که به مناطق دیگر 
از جمله غرب توجه نداشــته باشیم. این دیپلمات 

عالی رتبه کشــورمان ادامه داد: یکی از ویژگی های 
سیاست خارجی متوازن این است که ضمن توجه 
به الویت ها، از هر فرصتی در سایر حوزه های جهان 
برای تامین حداکثری منافع ملی مان استفاده کنیم. 
وی در بخشــی دیگر از سخنان خود در این زمینه 
با بیان این که  در جریان ســفر به نیویورک با ۱۸ 
وزیر خارجه کشــورهای اروپایی دیــدار و رایزنی 
داشــتم، افزود: این موضوع نشان می دهد که نگاه 
به شــرق به معنای کنار گذاشتن غرب نیست، اما 
غربی ها باید بدانند و ما نیز  به صراحت به غربی ها 
گفته ایم که با  کشــورهای چین، روسیه و هند در 
یک حوزه هستیم و  در جغرافیای آسیا قرار داریم 
و شما به خاطر سیاســت های دنبال شده از سوی 
آمریکا و عدم اجرای تعهدات تان در برابر ایران، روز 
به روز ضرر می بینید و از برنامه های سرمایه گذاری 
و تعامــل با ایــران در حوزه هــای مختلف تجاری 

و اقتصادی دور می شــوید. ما به آنها گفته ایم که 
به هر حال ایران دســت بسته باقی نمی ماند و در 
راستای منافع خود تصمیم می گیرد و پیش می رود. 
وزیر امور خارجه کشــورمان با بیان اینکه سیاست 
خارجــی متوازن به این معناســت که در تعامل با 
شرق و غرب عالم سیاست خارجی فعالی را دنبال 
کنیم و  دیپلماسی پویایی  داشته باشیم، ادامه داد: 
حتما نمی خواهیم کشــور را به روسیه و چین گره 
بزنیم، بلکه در راســتای منافع دو طرف سیاســت 
خارجی را پیگیــری و تنظیم می کنیم و هر مقدار 
که چین، روســیه، هند و یا هر کشــور دیگری در 
جهان در راستای منافع مشترک طرفینی ایده ها و 
ابتکاراتی داشته باشند و ما احساس کنیم که منافع 
مان  در ســطح خیلی خوبی تامین می شود از این 
ایده ها حتما استقبال می کنیم و حتما این فرصت 
برای تمام کشــورها در قاره هــا و مناطق مختلف 

وجود دارد، چــه در آمریکای لاتین، چه در آفریقا 
و غرب و یا هر حوزه دیگری که ممکن است، باشد. 
امیرعبداللهیان  همچنین در ادامه گفت وگوی خود 
با خبرنگار ایسنا در پاسخ به این سوال که شما بارها 
تاکید کرده اید که وزارت خارجه در دولت سیزدهم 
تنها وزارت خارجه برجام نخواهد بود و از سوی دیگر 
اعلام کرده اید  که بررســی های ایران در ارتباط با 
شــش دور قبلی مذاکرات وین در حال تمام شدن 
اســت و به زودی مذاکرات وین آغاز می شود ولی 
در سطح افکار عمومی بعضا اظهار نظرهایی در مورد 
نگاه دولت سیزدهم به موضوع مذاکرات وین وجود 
دارد از جملــه در مورد تیم مذاکره کننده و افرادی 
که قرار است این مذاکرات را به پیش ببرند، اظهار 
کرد: همان طور که اشــاره کردید ما در حال جمع 
بندی هستیم . مذاکره دو بخش دارد که یک بخش 
آن سیاست گذاری است که در شورای عالی امنیت 

ملی به صورت طبیعی دنبال می شــود. یک بخش 
دیگر آن مذاکره است که جزو وظایف ذاتی وزارت 
خارجه است و مذاکرات به صورت طبیعی در حوزه 
کارشناســی و مذاکره کنندگان ارشد ما  در بخش 

معاونت سیاسی وزارت امور خارجه دنبال می شود.
این دیپلمات عالی رتبه کشورمان تصریح کرد: 
تیمی  که در وزارت خارجــه این موضوع را  دنبال 
خواهد کرد با مدیریت معاونت سیاسی وزارت امور 
خارجه و با مسئولیت مستقیم وزیر امور خارجه در 
این بخش، اقداماتی که انجام می دهد هم در سطح 
وزارت خارجه از تمــام ظرفیت های حقوقی، بین 
المللی، اقتصادی و سیاسی این وزارت خانه  استفاده 
می کند  و هم از ظرفیت های ملی به صورت کامل 
استفاده می کنیم .  وزیر امور خارجه با بیان این که 
معتقدیم که باید با خرد جمعی کار را به پیش برد و 
در این ارتباط در بحث تولید محتوا و مسائل مرتبط 
با آن حتما از تعامل و همفکری با دانشــگاهیان و 
اندیشــکده ها استفاده خواهیم کرد،گفت : موضوع 
مذاکرات  هم در ســطح ملی از حساسیت بالایی  
برخوردار است و هم مذاکراتی چند جانبه را در بر 

می گیرد.

صدراعظــم آلمان با تاکیــد بر لزوم بازگشــت ایران به 
مذاکرات وین گفت: فعالیت های غنی ســازی ایران نشــان 
می دهد که باید از دســتیابی این کشور به سلاح هسته ای 
جلوگیری کرد.  به گزارش ایســنا به نقل از الشرق الاوسط، 
آنگلا مرکل صدراعظم آلمان که سرزمین های اشغالی سفر 
کرده است در کنفرانس خبری مشترک با نخست وزیر رژیم 
صهیونیستی خواستار بازگشت فوری ایران به مذاکرات وین 
شــد. وی در ادامه گفت: فعالیت های غنی سازی ایران نشان 
می دهد که می بایست هرکاری برای جلوگیری از دستیابی 
ایران به ســلاح هسته ای انجام داد. مرکل در بخش دیگری 

از اظهــارات خود افزود: جامعه بین الملل هفته های بســیار 
حساســی را درباره آینده توافق هســته ای با ایران پیش رو 
دارد. ما می خواهیم پیامی بی چــون و چرا به ایران مبنی بر 
این ارســال کنیم که این کشور باید هرچه سریع تر به میز 

مذاکرات بازگردد.
نخســت وزیر رژیم صهیونیســتی نیز در این کنفرانس 
خبری با تکیه بر ادعاهای بی اساس خود گفت: پذیرش یک 
ایران هســته ای تهدیدی علیه صلح بین الملل است. نفتالی 
بنت همچنین مدعی شــد که ماموریت اسرائیل اطمینان 

یافتن از عدم دستیابی ایران به سلاح هسته ای است.

وزیران امورخارجه آمریکا، رژیم صهیونیستی و امارات 
متحــده عربــی در یک دیدار ســه جانبه دربــاره برنامه 
هســته ای ایران و عادی ســازی روابط با اسرائیل رایزنی 

خواهند کرد.
به گزارش ایســنا به نوشــته روزنامه تایمز آو اسرائیل، 
آنتونی بلینکــن وزیر امورخارجه آمریکا قرار اســت طی 
روزهای آینده در واشــنگتن میزبان یائیر لاپید و شــیخ 
عبدلله بن زاید همتایان خود از رژیم صهیونیستی و امارات 

متحده عربی باشد.
بنابر اعلام وزارت امورخارجه آمریکا، آنها در یک دیدار 

ســه جانبه درباره برنامه هسته ای ایران و همچنین توافق 
عادی سازی روابط با اسرائیل بحث و رایزنی خواهند کرد.
وزارت امورخارجــه آمریــکا همچنین اعــلام کرد که 
بلینکن روز چهارشــنبه نیز به طــور جداگانه دیدارهایی 
دوجانبه با وزیر امورخارجه رژیم صهیونیســتی و امارات 
خواهد داشــت که تمرکــز آنها روی مســائل دوجانبه و 

موضوعات منطقه ای و امنیتی قرار خواهد داشت.
تایمز آو اســرائیل در ادامه گــزارش داد که لاپید در 
جریان سفر ســه روزه خود به آمریکا با جو بایدن رئیس 

جمهور این کشور دیدار نخواهد داشت.

ایران، محور دیدار وزیران خارجه آمریکا، امارات و اسرائیلدرخواست برلین از تهران برای بازگشت به مذاکرات

بازارهای کشورهاي همسایه خصوصا عراق و 
افغانستان، بازارهایی خوب و در دسترس هستند 
که به دلیل وجود فرهنگ مشترک و همچنین 
مسیرهاي دسترسي مناســب، فرصتی مناسب 
برای صادرات آرد ایران محســوب می شوند اما 
متأســفانه بی توجهی و نبود سیاست های پایدار 
در حــوزه صادرات، موجب شــده کشــورهاي 
آســیاي میانه و ترکیه از ظرفیــت این بازارها 
که همسایه ما هستند، استفاده کنند  که البته 
تأکید رئیس جمهور منتخب بر فعال سازی بازار 
صادرات و ارزآوری، ایــن امید را ایجاد کرده تا 
سیاســت های حمایتی و تسهیل بستر صادرات 

در دستور کار قرار گیرد.
در این راستا گفت وگویی داشتیم با مهندس 
ســنادی زاده، مدیرعامل آرد جوانه شوشتر که 

یکــی از کارخانه هــای نزدیک به کشــور عراق 
اســت. وی با بیان اینکه رونق صادرات علاوه بر 

اینکه موجب ارزآوری و رونق اقتصاد می شود، 
ظرفیــت خالــی کارخانه هــای آرد را نیز فعال 
می کند، اظهار کرد: واحدهای صنعتی آردسازی 
در کشــور، اکثرا دارای تجهیــزات و تکنولوژی 
مدرن هســتند و خیلــی از واحدها نیز با هدف 
رشــد تولید صادراتی، براي به روزرسانی خطوط 
تولیــد و به کارگیری نیروی انســانی ماهر اقدام 
نموده و تحقیق بازار و مشــتري یابي نمودند اما 
متأســفانه با توجه به شرایط موجود در کشور و 
افت تولید داخلی گندم، صادرات محدود به عبور 
موقت شد و بسیاری از واحدهای صنعتی، بازارها 

را واگذار کردند.
مدیرعامــل آرد جوانه شوشــتر با اشــاره به 
اینکــه کارخانه هایی که بحث واردات به صورت 
عبــور موقت گندم و صادرات آرد را داشــته اند 
با مشــکلاتی از قبیل تخصیص بــه موقع ارز، 
بوروکراسی و کاغذبازی های اداری، ترخیص کالا 
و غیره مواجه هستند، تصریح کرد: برای دریافت 
ارز نیمایی، زمان زیادی باید صرف شود که این 
دوره، فعالیت هــای تجــاری را مختل می کند و 

مشتریان شرکت ها از دست می روند. 
از طرفی حجم واردات به گونه ای اســت که 
مقادیــر بالاي گندم با پرداخت نقد، عبور موقت 
را در اختیار چند شــرکت بزرگ قــرار داده  و 
شرکت های کوچک تر با توجه به شرایط، امکان 
اقدام ندارند لذا برای فعال شدن همه کارخانه ها 
در حوزه صادرات، بهتر است اگر گندم با شرایط 
عبــور موقت اســت، بازپرداخــت ارز حاصل از 
صادرات هم عبور موقت باشــد و ضمن تسریع 
در شــرایط دریافت ارز، وضعیت بازپرداخت آن 

نیز تسهیل گردد.

مهندس سنادی زاده، مدیرعامل آرد جوانه شوشتر عنوان کرد:

انواع بوروکراسی خصوصا در سامانه نیما
 مانعی برای صادرات

مدیرعامل آرد جوانه شوشــتر با اشاره 
واردات  بحث  که  کارخانه هایی  اینکه  به 
به صــورت عبور موقت گندم و صادرات 
آرد را داشــته اند با مشکلاتی از قبیل 
و  بوروکراســی  ارز،  موقع  به  تخصیص 
و  کالا  ترخیص  اداری،  کاغذبازی هــای 
برای  کرد:  تصریح  هستند،  مواجه  غیره 
باید  ارز نیمایی، زمــان زیادی  دریافت 
این دوره، فعالیت های  صرف شــود که 
تجــاری را مختل می کند و مشــتریان 

شرکت ها از دست می روند. 


